
 

 

One instrument – two very different ways of playing them: The Kanun is said to have found its 
way a thousand years ago from the Byzantine Empire to us, where it has been well established as 
Hackbrett in the folk-music up to today; Santoor, which is an instrument played with two 
wooden-sticks, went from the Sufis from Persia to India, where it was given a permanent place 
in classical music as well as being incorporated in the hymn-calls of the Islamic mystics. Manish 
Vyas, who has been living in Eastern Switzerland for a few years, took up the Santoor with new 
enthusiasm when he encountered the Hackbrett in Appenzeller folk music. On Ānanda Nāda 
(www.manishvyas.com), his twentieth CD, the versatile Indian musician combines Santoor with 
plenty of resonance in bountiful swinging loops with Sitar, Tabla, Duduk, Violin and vocals, to 
create a catchy, rich meditation music. | Martin Frischknecht, editor of Spuren Magazine, 
Switzerland 3.2020 

 

(original, German) Ein Instrument – zwei doch sehr unterschiedliche Spielweisen: Aus dem 
byzantisischen Reich soll die Kastenzither vor tausend Jahren zu uns gefunden haben, wo sie 
sich als Hackbrett bis heute in der Volksmusik gut durchsetzte; als Santoor gelangte das mit 
zwei Klöppeln gespielte Instrument durch Sufis von Persien aus nach Indien, wo ihm ein fester 
Platz in der klassischen Musik und in den hymnischen Anrufungen der islamischen Mystiker 
eingeräumt wurde. Manish Vyas, der seit einigen Jahren in der Ostschweiz lebt, griff mit neuem 
Enthusiasmus zur Santoor, als er dem Hackbrett in der Appenzeller Volksmusik begegnete. Auf 
Ananda Nada, seiner zwanzigsten CD, kombiniert der vielseitig begabte indische Musiker die 
Santoor mit viel Hall in grosszügig schwingenden Schlaufen mit Sitar, Tabla, Duduk, Geige und 
Gesang zu einer eingäangigen, gehaltvollen Meditationsmusik. | Martin Frischknecht, editor of 
Spuren Magazine, Switzerland 3.2020 


